
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA  DEL PLE DE 28 DE JUNY DE 2024

Identificació de la sessió:

 Caràcter: extraordinari 
 Data: 28 de juny de 2024
 Inici: 11:30
 Finalització: 13:08
 Lloc: Sala de Sessions de l’Ajuntament de Sóller
 Convocatòria: primera i única

Assistents (17) 

Tinents de Batle
Primer tinent de Batle:  Sr. Carlos Darder Rosell
Segona tinent de Batle: Sra. Maria del Mar Castañer Lozano.
Tercera tinent de Batle: Sra. Andrea Pomar Capó
Quart tinent de Batle:  Sr. Juan A. Lorente Torres
Cinquè tinent de Batle: Sr. José Porcel Fiol 

Regidors: 
Andrea Pomar Capó
Antònia Frau Crespí
Gabriel Barceló Munar
Llum Castañer Morenilla
Laura Celià Gelabert
Joan Carles Simó Artero
Elvira Assumpta Arbona Cortés
Aurora Torrens Horrach
Jaume Mateu Lladó 
Sandra Montaner Mas
Sebastián Luís Aguiló Roig
Esther Alfonso Peláez

Secretària:
Rosa Isabel Ripoll Coll
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Ordre del dia:

1. Expedient 3672/2024. Proposta d'acord de modificació de l'acord de creació, 
competències i composició de les comissions informatives. 

2. Expedient 3677/2024. Reconeixement de la dedicació exclusiva a un regidor. 
3. Expedient 3709/2024. Modificació de la composició del Consell d'Administració 

de Sóller 2010. 
4. Expedient  2741/2024.  Aprovació  inicial  de  la  modificació  de  l’ordenança 

municipal de la taxa per a l'autorització administrativa de l'estacionament de 
vehicles de tracció mecànica en els espais municipals (ORA). 

5. Expedient 2768/2024. Elecció del jutge de pau titular. 
6. Expedient 2771/2024. Elecció del jutge de pau substitut. 

Primer.- Expedient 3672/2024. Proposta d'acord de modificació de l'acord de creació, 
competències i composició de les comissions informatives.

Llegida la proposta per part de la secretaria pren la paraula el Sr. Carlos Darder qui diu que 
arran de la sortida dels companys d’equip de govern de Seny i Sentit calia dur a terme una 
reestructuració de les comissions informatives. El portaveu del partit popular exposa com 
quedarien les àrees i competències de cada comissió informativa. 

El Sr. Jaume Mateu diu que han rebut els canvis però no s’ha explicat el perquè d’aquests 
canvis, i diu no entendre el repartiment de les àrees, que una comissió, la de Presidència, ha 
incorporat àrees que corresponen a diferents regidories mentre que la resta de comissions 
queda pràcticament igual. Entenen que la distribució en comissions ha de facilitar tan la 
tasca de l’equip de govern com de l’oposició per fer el seguiment dels assumptes que es 
tracten i opina  que queda una mica descafeïnat el fet d’haver posat temes d’agricultura o 
promoció  a  dins  una  gran  comissió  com és  la  de  Presidència.  Diu  que  no  entenen  la 
distribució i que no la consideren lògica, sobretot perquè es mesclen temes que són molt 
diversos.  També  a  nivell  d’estructura  de  l’equip  de  govern,  perquè  entenen  que  les 
comissions informatives de qualque manera, han de reflectir el repartiment de les àrees dins 
l’equip de govern. Considera que hauria d’haver comissions específiques en certs temes. 
Demana  perquè  han  decidit  fer  aquesta  distribució.  En  funció  de  la  resposta  diu  que 
decidiran el sentit del seu vot. 

La Sra Elvira Arbona de Més per Sóller diu que entenen que hi ha una organització bastant 
confusa i que entenen respon més a una crisis de govern que no a les necessitats reals del 
nostre municipi, perquè hi ha un repartiment bastant desproporcionat i poc coherent de les 
àrees. Demanen que es mantengui la independència de les àrees per poder fiscalitzar de 
forma correcte i diu que no té cap sentit que presidència tengui l’àrea de turisme. Afegeix 
que independentment de com és distribueixin les àrees el que és més important és que les 
convoquin, cosa que no s’està fent. 
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El Sr. Aguiló diu que no acaben d’entendre el canvi de mesclar regidories tan importants i 
amb tant  de  pes  i  que  normalment  és  el  regidor  que  duu l’àrea  qui  pot  respondre  les 
preguntes i és qui presideix la comissió informativa. Posa com exemple turisme, i que si la 
regidora de turisme no hi és com es podrà tractar aquest tema. Considera que les àrees més 
potents podrien anar separades. 

El Sr. Porcel, regidor no adscrit, pel que fa al punt diu que donat tot el que s’ha assenyalat 
es podria entendre que hi pot haver una errada en la tramitació i que es podria revisar la 
proposta. 

El Sr. Darder diu que li sorprèn que Més i Psoe reclamin una altra distribució perquè quan 
ells governaven tenien un «pack» de comissions i de regidors important. En tot cas, diu que 
si que s’ha de reconèixer que per part de secretaria hi ha hagut una errada de comunicació 
perquè  l’àrea  de  Turisme  hauria  d’anar  amb  l’altra  àrea  de  la  regidora.  Anuncia  que 
retiraran la proposta per esmenar aquest defecte. 

La Sra. Celià  diu que a la legislatura del 2015-2019, ja des del inici  es va dibuixar un 
organigrama de govern que tenia coherència entre les àrees i que quan es convocava la 
comissió anaven els diferents regidors integrats dins aquella àrea i podien resoldre així tots 
els dubtes. D’altra banda diu que estaria bé almenys clarificar a les convocatòries sobre 
quina  de  les  àrees  donaran  informació  i  posa  com exemple  el  cas  de  serveis  socials  i 
turisme. 

Demana intervenir la Sra. Llum Castañer, i explica que una vegada s’hagi arreglat el tema 
de la seva comissió que ella, abans de cada comissió detallarà tots els temes que es tractarà 
de cada àrea i així l’oposició tendrà clar quin regidor dels seus ha de venir. 

El Sr. Mateu diu que al Sr. Darder sempre li agrada rememorar la seva etapa i que al final 
ha demanat una explicació i pel que veu no hi havia una explicació. Ja veu bé que és retiri, i  
diu  que  ells  en  el  seu moment  distribuïen  les  àrees  amb una lògica  i  d’acord  amb un 
projecte polític. 

El Sr. Darder diu que en un exercici de coherència i per un error humà de secretària  retiren  
aquest punt. 

Segon.- Expedient 3677/2024. Reconeixement de la dedicació exclusiva a un regidor. 

El Sr. Carlos Darder explica que es tracta de la dedicació exclusiva del Sr. Lorente i les 
competències que assumirà, diu que el departament d’AOU és un dels departaments dels 
que més feina duen i  un dels principals motors i  que es de justícia  que se li  reconegui 
aquesta dedicació. Segons el Sr. Darder hi ha molta feina en aquest departament, molt de 
personal i moltes visites i que queda més que justificada aquesta dedicació.

Intervé el Sr. Mateu. El portaveu del PSOE diu que ells han considerat que cinc dedicacions 
eren excessives. Demana si la cinquena dedicació es cobrirà. Opinen que hi ha àrees que 
necessiten una dedicació,  mentre  que a altres  no és  necessari.  Segons els  Sr.  Mateu la 
d’urbanisme no és una de les que necessita dedicació exclusiva perquè els expedients són 
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gestionats per una serie de tècnics i funcionaris. Diu el Sr. Mateu que el Sr. Lorente no 
només gestionarà aquesta àrea sinó que també continuarà amb l’àrea de patrimoni que duu 
uns projectes municipals que tenen una càrrega de treball que requereix un esforç i estar 
damunt el tema. Per tot l’exposat anuncia la seva abstenció. 

La Sra. Elvira Arbona diu que entenen que aquesta dedicació és arran de la ruptura entre  el 
Partit Popular i Seny i Sentit. Anuncia que no votaran a favor perquè no s’ha fet un estudi 
de les necessitats  polítiques ni s’ha fet un full  de ruta, sinó que s’ha pres la decisió de 
manera ràpida repartint el pastís de la manera que ha anat millor a cada regidor. D’altra 
banda, demana per què no s’ha plantejat donar aquesta dedicació a la regidoria de Medi 
Ambient. 

El Sr. Aguiló diu que ells opinen que l'àrea d’AOU és molt potent i que necessita molt de 
temps i molt d’esforç i també tenint en compte que el Sr. Lorente té altres càrregues de 
feina, consideren que la dedicació està justificada i diu que votaran a favor. 

Pren la paraula el Sr. Porcel i diu que està d’acord amb l’assenyalat per Seny i Sentit i que 
votarà a favor. 

El Sr. Darder diu que quan el Sr. Mateu parla d’augment de sou diu mitges veritats perquè 
no ha mencionat el Sr. Mateu que va demanar que s’augmentàs les assignacions als partits 
polítics.  Aclareix que es queden només en quatre  dedicacions  exclusives.  Pel  que fa al 
intervenció de Més per Sóller que s’ha referit a repartir de manera ràpida el pastís, diu que 
el que han fet es només cobrir les regidories. 

El Sr. Mateu li diu al Sr. Darder que la mitja veritat la diu ell, que el que va demanar es que 
l’assignació als grups polítics quedat distribuïda en la mateixa partida que hi havia, atès que 
hi havia menys partits polítics. Però que ell no va està d’acord en que s’augmentàs a cada 
regidor en concepte de nòmina o de dieta. 

El Sr. Darder diu que no li convenç, perquè el repartiment de l’assignació als partits polítics 
va en funció del nombre de regidors i que ell no té cap culpa que vagi perdent regidors cada 
legislatura i que acceptaren la petició del Sr. Mateu de donar-li  al seu partit  la mateixa 
assignació quan tenen un regidor menys. 

El Sr. Batle diu que el Sr. Lorente és una persona totalment involucrada amb l’Ajuntament i 
amb el  nostre  poble  que  durà  una  regidoria  molt  complexe  i  que  es  mereix  tenir  una 
dedicació exclusiva. Afegeix que a l’organigrama que va aparèixer a premsa els partits de 
l’oposició tenien la voluntat de comptar amb cinc dedicacions. 

Passats a votació, el resultat de la mateixa és el següent, la Corporació amb 11 vots a favor 
(PP, Regidor no adscrit i Seny i Sentit), 4 vots en contra (Més per Sóller) i dues abstencions 
(PSOE), acorda: 

Primer.- Determinar el règim de dedicació per al seu càrrec, així com les corresponents 
retribucions per a l’exercici efectiu del mateix, amb efectes a dia 1 de juliol de 2024:
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Titular Càrrec Àrees de gestió Dedicació Retribucions 
anuals brutes

Sr. Juan Antonio 
Lorente Torres

4t Tinent Batle - Patrimoni
-Activitats,  Obres  i 
Urbanisme

Exclusiva 45.430,00 euros

Segon.- Donar d’alta al Sr. Juan A. Lorente en el règim general de la Seguretat Social amb 
efectes a dia 1 de juliol de 2024.

Tercer.- La percepció d’aquestes retribucions serà incompatible amb l’exercici de tot tipus 
d’activitats retribuïdes i amb la de qualsevol altra retribució amb càrrec als pressupostos de 
les Administracions Públiques i dels ens, organismes i empreses dependents d’aquestes. 

Quart.- Les  retribucions  abans  esmentades  es  percebran  en  catorze  pagues,  dotze 
corresponents a les diferents mensualitats de l’any i les dues restants corresponents a les 
mensualitats de juny i desembre.

Cinquè.- Publicar íntegrament el present acord en el BOIB, en el taulell d’anuncis de la 
Corporació, de conformitat amb l’article 75.5 de la LBRL, i en el Portal de Transparència 
de  l’Ajuntament  d’acord  amb  el  disposat  a  l’article  8.1  f)  de  la  Llei  19/2013  de 
transparència, accés a la informació i bon govern.

 
Tercer.-  Expedient  3709/2024.  Modificació  de  la  composició  del  Consell 
d'Administració de Sóller 2010. 

Llegida la proposta per part de la secretària, intervé el Sr. Carlos Darder qui explica que el  
canvi  ve arran de la  sortida  de Seny i  Sentit  de l’equip  de govern i  que consisteix en 
anomenar a ell mateix com a vicepresident i incloure al Sr. Aguiló com a vocal. Exposa que 
així  haurà  un  representant  de  cada  partit  polític  i  que  és  necessita  també  fer  aquesta 
modificació per temes d’autoritzacions bancàries. 

El Sr. Mateu diu que l’explicació del Sr. Darder ha sigut bastant directe i que al final el  
canvi respon a la ruptura del pacte i que han tornat a passar la proposta per plenari. Diu que 
lis hauria agradat que se lis hagués explicat perquè és el Sr. Darder el vicepresident i no un 
altre membre de l’equip de govern. Diu que no acaben de veure el fet que sigui el Sr. 
Darder vicepresident i que no tenen massa més qüestions a dir. 

El Sr. Darder diu que ell és el regidor de governació i infraestructures, és el regidor que té 
mes funcions dins Sóller 2010 i enumera: neteja viària, ORA, brigada exprés, i que així ho 
ha decidit el Batle president, per tant ho considera més que justificat. 

La  Sra.  Aurora  Torrens  exposa  que  entenen  que  la  nova  composició  del  Consell 
d’administració de Sóller 2010 és el resultat de la modificació i ruptura del pacte de l’equip 
de govern format pel Partit Popular i Seny i Sentit. Anuncia que no s’oposaran. 
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El Sr. Aguiló diu que entenen també que és una reestructuració a conseqüència de la sortida 
voluntària del seu partit de l’equip de govern i anuncia que no tenen cap objecció sobre 
aquest punt.

El Sr. Porcel li  diu al Sr. Mateu que no ha tret ningú de l’equip de govern i que és el 
contrari. D’altra banda mostra la seva conformitat amb la proposta. 

El Sr. Batle vol afegir que el Sr. Porcel el va votar en el seu moment a ell com a batle i que 
continua dins del seu equip i que no se li pot fer cap crítica com tampoc als seus anteriors  
companys de Seny i Sentit que decidiren no continuar. Considera que aquest tema es pot 
donar per tancat i que ara el Sr. Porcel és un regidor no adscrit. 

El Sr. Mateu diu que ell tenen tot el dret de criticar les accions dels membres de l’equip de 
govern i que això no hauria de generar ni tensió ni sorpresa i que els ciutadans han vist 
quina era  la  situació  política  i  com s’ha configurat  aquesta  nova majoria.  Diu que ells 
només demanen explicacions, que entra dins la normal activitat política. 

El Sr. Porcel li diu al Sr. Mateu que pot opinar com vulgui, però el que no ha de fer es  
confondre, insisteix que ell no ha deixat a fóra de l’equip de govern als companys de Seny i 
Sentit i que no va ser en cap cas, determinació seva. 

Passats a votació, la Corporació amb 15 vots a favor (PP, Regidor no adscrit, Seny i Sentit i 
Més per Sóller) cap vot en contra i 2 abstencions (PSOE), ACORDA:

Primer.-   Aprovar  la  nova composició del  Consell  d’Administració  de l’Entitat  Pública 
Empresarial Sóller 2010, en els termes següents: 

PRESIDENT:  Sr. Miquel Nadal Vaquer 
VICEPRESIDENT:  Sr. Carlos Darder Rosell                 

VOCALS:     Sr. Sebastià Aguiló Roig              
                      Sra. Maria del Mar Castañer Lozano
                      Sr. Juan A. Lorente Torres
                      Sr. José Porcel Fiol 
                      Sra. Antònia Frau Crespí
                      Sra. Llum Castañer Morenilla
                      Sra. Laura Celià Gelabert
                      Sr. Jaume Mateu Lladó
                  
SECRETARIA: Sra. Delia Clar Barceló

Segon.-  Comunicar  aquest  acord  a  les  persones  interessades  i  a  l’Entitat  Pública 
Empresarial Sóller 2010.
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Quart.-  Expedient  2741/2024.  Aprovació  inicial  de  la  modificació  de  l’ordenança 
municipal de la taxa per a l'autorització administrativa de l'estacionament de vehicles 
de tracció mecànica en els espais municipals (ORA). 

El Sr. Darder explica els principals punts que es modifiquen a l’ordenança i exposa que 
alguns venen motivats arran d’unes mesures que han sol·licitat per part de la plataforma 
SOS Sóller.  Destaca  la  mesura aprovada per  Junta de Govern per  tal  que els  residents 
puguin  estacionar  a  qualsevol  zona  ORA amb  la  targeta  d’aparcaments  o  de  la  zona, 
excepte el Port de Sóller. D’altra banda exposa que hi haurà zones de línia verda en les que 
només podran aparcar els residents. Relata totes les modificacions que es pretenen duu a 
terme amb la proposta i entre elles, parla de la proposta de Sóller 2010 d’incrementar les 
tarifes i diu que per part de l’equip de govern sempre ha tengut clar que no s’havia de pujar 
als residents, i que el que es fa es actualitzar les tarifes als no residents en base a un estudi 
comparatiu amb altres municipis. Exposa que son mesures de caràcter urgent en tant en 
quant no tenguin el projecte de baixes emissions. 

El Sr. Mateu diu que és una proposta de modificació de l’ordenança de l’ORA, que l’equip 
de govern ha volgut justificar com a una mesura de mobilitat, però que no ho és, sinó que és 
una mesura de caràcter econòmic tal i com va reconèixer el mateix regidor a la comissió 
informativa i tal i com es va explicar al Consell d’administració de Sóller 2010. Segons el 
Sr. Mateu des dels serveis econòmics de Sóller 2010 es va posar damunt la taula que per 
poder quadrar el pressupost de l’entitat era necessari fer una revisió de les tarifes d’ORA i 
que aquesta revisió tenia diferents possibilitats i la que l’equip de govern ha triat ha sigut,  
per una banda incrementar les tarifes als no residents, i per altra, la d’augmentar el temps 
que una persona ha de posar ORA dins del nucli de Sóller i el Port. Segons el Sr. Mateu ell  
va demanar en comissió informativa quina conseqüència sobre la mobilitat tendrà aquesta 
mesura i que la resposta fou que no es sabia perquè no s’havia enfocat la modificació de 
l’ordenança  des  d’aquest  punt  de  vista.  El  Sr.  Mateu  diu  que  la  pregunta  seria  quants 
d’aparcaments alliberarem o amb que millorarà l’aparcament a Sóller. Diu que hi ha dues 
opcions: o no ho sabem perquè no s’ha mirat o que la conseqüència serà que quasi no es 
notarà. Ell diu que el que havien reclamat es que es fes una feina d'anàlisi més rigorosa per 
donar sortida a les demandes de la plataforma, que es bàsicament que la gent que té targeta 
de zona d’ORA perquè viu dins una d’aquestes zones, trobi lloc per aparcar i que aquesta 
seria la problemàtica que s’hauria d’abordar. Segons el Sr. Mateu el problema és que la 
gent no troba per aparcar per la pressió de vehicles de fora que volen aparcar dins el nucli 
urbà i que per molt que ho posem més car o més hores, la gent seguirà volent venir al nostre 
poble, i per tant, diu que la mesura no es pot justificar en base al que la plataforma ha 
plantejat  a  l’Ajuntament,  que  l’enfocament  d’aquesta  mesura  hauria  d’haver  anat  a 
acompanyat d’altres mesures. Demana que siguin clars i que justifiquin les mesures que 
prenen en base a la realitat i que intentin entre tots avançar en adoptar mesures que realment 
solucionin els problemes i insisteix que aquesta proposta de modificació de l’ordenança no 
resoldrà el problema de l’aparcament i si tendrà un impacte econòmic dins les arques de 
l’empresa  pública  de  Sóller  2010.  També  destaca  que  aquesta  mesura  suposarà  una 
modificació  de  l’organització  dels  treballadors  que  hauran  per  exemple,  de  canviar 
d’horaris, i diu el Sr. Mateu que no han sigut ni tan sols informats. Anuncia que no donaran  
suport i que es reserven la facultat de presentar al·legacions. 
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Per  part  de  Més  per  Sóller  pren  la  paraula  la  Sra.  Elvira  Arbona  i  diu  que  aquesta 
modificació d’ordenança els hi genera molts de dubtes, per diversos motius. Consideren 
que no es fa una mirada conjunta a un problema tan complex com és el de la mobilitat i que 
ells consideren que la clau és el decreixement, concepte que diu li fa por al Partit Popular, 
però que hauran d’acabar assumint. Segons la Sra. Arbona aquesta mesura d’incrementar 
els preus als no residents no farà que la saturació baixi, el que farà només és generar més  
ingressos a Sóller 2010. Destaca que la mesura es realitza a petició de Sóller 2010 i que 
s’ha pogut comprovar tant a la comissió informativa com als informes de la intervenció 
municipal  que posen de manifest  que els  informes que ha presentat  Sóller 2010 no són 
concloents i falta concreció i això és degut a que Sóller 2010 assenyala que l’increment de 
l’ORA s’ha de realitzar  tenint  en compte les  pèrdues que genera l’escoleta  municipal  i 
tenint en compte futurs costs econòmics, entenen que això no és un motiu suficient per 
plantejar  la  pujada  de la  taxa  de l’ORA i  que un dels  vertaders  pous sense  fons  es  el 
poliesportiu  de Són Angelats.  D’altra  banda,  demanen que  Fornalutx  tengui  la  mateixa 
reciprocitats que Sóller. Defensen que el plantejament de l’equip de govern hauria de ser 
cap a un estudi de mobilitat ben fent i atenent a les necessitats del municipi, consideren que 
és un problema molt greu i complexe que s’està apedaçant però no s’està arreglant del tot, i 
que les mesures de l’Ajuntament són insuficients i que així ho ha assenyalat la plataforma 
de SOS - Sóller que ha demanat diu, limitar l’accés del vehicles de lloguer al casc urbà de 
Sóller. D’altra banda, demanen quin és el total de zones verdes que ha creat l’Ajuntament. 

El Batle diu que haurà un nou aparcament amb 200 places més i que això va a favor de la 
bona feina que fa tant en Pep Porcel com en Carlos Darder.

El  Sr.  Aguiló diu que aquesta  modificació  d’ordenança  també els  hi  ha creat  un debat 
intern. Segons el Sr. Aguiló no millora la problemàtica de l’aparcament a nivell d’ORA i 
que tal vegada, no s’han seguit o s’han fet els estudis pilots a nivell d’aparcament a l’hora 
de rotar.  Opina que un dels principals problemes de manca d’aparcaments és precisament 
la falta de rotació dels vehicles, i que no s’està generant aquesta rotació, indiferentment del 
que s’estigui pagant. Considera que s’hauria pogut afegir un escenari nou i reduir als no 
residents el temps d’estacionament a fi de facilitar la rotació dels vehicles i que és el que 
estava demanant la plataforma. Segons el regidor simplement afegir ORA els diumenge no 
era necessari i cal tenir en compte que el nostre poble és molt visitat també per residents i 
que era l’únic dia que la gent de Mallorca no havia de pagar. Anuncia la seva abstenció. 

El Sr. Porcel diu que els diferents grups han fet al·lusió a que les mesures de l’ajuntament 
no són necessàries i per altra banda, es queixen que la norma no implica cap benefici als 
residents de Sóller en matèria de mobilitat. Diu el Sr. Porcel que si no s’aprova l’ordenança  
no podran fer les modificacions. Afegeix que ells amb menys d’un mes han modificat la 
norma i duran a terme les mesures que ha demanat la plataforma i que no s’han aplicat 
perquè no estan encara vigent. Diu que li xoca que el Sr. Mateu qüestionàs que només es 
basassin amb estudis pel tema de la mobilitat  i  que ara qüestionin que no s’han fet  els  
estudis. Segons el Sr. Porcel estan en el joc polític de confondre a la ciutadania. Diu que 
elles han posat en marxa totes les mesures necessàries i  que el que volen es un pla de 
mobilitat sostenible amb un estudi integre de totes les necessitats del poble de Sóller i que 
fan un procediment  totalment  tècnic.  En quant a la intervenció de Més que ha instat  al 
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decreixement, entèn que si es refereixen al parc mòbil, ells hi estan totalment d’acord i que 
quan ells governaren pogueren fer tot això que ara demanen. 

Pren la paraula el Sr. Carlos Darder i diu que el regidor de mobilitat ha fet una molt bona 
exposició i que està fent feina de valent amb aquest tema de les baixes emissions. Pel que fa 
al Sr. Mateu que s’ha referit a l’impacte econòmic i sobre que Sóller 2010 ha de recaptar 
més, diu que no té per a què ser així, perquè cal tenir en compte que des del moment que  
fan zones verdes per als residents, són places que seran gratuïtes i no seran places per a que 
un no resident posi la moneda a la màquina, i que això és un impacte negatiu però que val la 
pena. Diu que era de justícia la pujada, perquè feia molt d’anys que no ens equiparàvem en 
preus a altres  municipis  més a  més quan s’havia fet  una pujada del  20% dels sous als 
treballadors de Sóller 2010. Li diu a la Sra. Elvira que no tancaran el poliesportiu de Son 
Angelats i que si no estaven d’acord amb l’ORA perquè no l’han suprimida. Segons el Sr. 
Darder les mesures que s’implanten són les que es mereixen els residents. Anuncia que els 
aparcaments dissuasius al que s’ha referit el Sr. Porcel i els que hi ha en projecció, donaran 
opcions a que la gent que ens visita pugui aparcar a l’extraradi. D’altra banda diu que ell 
mateix es va reunir  amb els treballadors d’ORA i els  hi  va comunicar els canvis i  que 
intentarien que els afectàs el menys possible al seu quadrant. D’altra banda pel que fa a la 
intervenció del Sr. Aguiló sobre la rotació, diu que ara si, amb la nova ordenança donaran 
compliment al que fa quinze anys que no es feia, es farà efectiva la rotació, i no es permetrà 
treure un segon tiquet. Diu que ell ha fet una exposició sincera i coherent i que no s’ha 
inventat res. 

La Sra. Laura Celià pren la paraula i diu que el Sr. Darder no ha respost la pregunta del  
percentatge de zona verda. D’altra banda demana que més enllà d’augment  les tarifes  i de 
fer créixer l’ORA els migdies i els diumenges, la principal millora que incorpora el canvi 
d’ordenança quina és. 

El Sr. Darder pel que fa a les zones verdes diu que passarà per escrit de manera detallada la  
informació. D’altra banda diu que son vàries les millores i que no és una en concret. 

La Sra. Celia diu que l’ordenança en vigor ja preveu al seu article 12 la figura de zona 
d’aparcament  restringit  i  diu que no entén quin son els  canvis que preveu l’ordenança. 
D’altra banda, li diu que el fet que es pugui aparcar amb una única targeta amb una zona 
única a tot Sóller, genera mal estar, perquè hi ha zones no tensionades on es podria aparcar i 
ara els propis residents acabin saturant carrers que no tenien problemes per aparcar. Segons 
la  Sra.  Celià  malgrat  les  explicacions  no  veuen  quines  són  les  millores  que  planteja 
l’ordenança. 

El Sr. Darder diu que el resident podrà aparcar a qualsevol zona verda i que la novetat en 
relació amb l’anterior ordenança, es que abans només podien aparcar els d’aquell carrer en 
concret. 

El Sr. Mateu intervé i diu que fa unes setmanes va fer una petició d’informació sol·licitant 
quins expedients s’havien obert per poder ubicar nous expedients i que la resposta ha sigut 
que no hi ha cap expedient obert, i el Sr. Mateu diu que hi ha dues opcions, o bé fan anuncis 
que no són reals o bé fan actuacions sense obrir expedient. D’altra banda assenyala que el 
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Sr. Porcel i el Sr. Darder han dit que aquestes mesures es posaran en marxa la setmana que 
ve, si bé diu el Sr. Mateu que ara mateix hi ha una aprovació inicial d’una ordenança i que 
s’obre un període d’exposició pública que permet presentar al·legacions i que això es el que 
assenyala el  punt segon de la proposta d’acord d’aquest plenari,  per tant diu,  no estam 
parlant d’una mesura immediata perquè no estarà aprovada definitivament. D’altra banda, 
considera igual que la Sra. Celià que no tendrà tot això cap conseqüència aplicable damunt 
la disponibilitat d’aparcaments per part dels residents de Sóller. Recorda que l’ordenança es 
vol aprovar amb els informes d’intervenció en contra i diu que és un motiu més perquès es 
generin dubtes damunt aquest expedient. 

El Sr. Porcel diu que tenim una altra ordenança en vigor de circulació des del 2013 i que 
regula les zones ZAR, i que aquestes es poden posar en qualsevol moment. 

El Batle intervé i diu que no entén que una cosa tan senzilla se li vegin tant de problemes. 

Passats a votació, la Corporació, amb 9 vots a favor (PP i Regidor no adscrit), 6 vots en 
contra  (Més i Psoe) i 2 abstencions (Seny i Sentit) ACORDA: 

PRIMER. Aprovar inicialment la Modificació de l'Ordenança municipal de la taxa per a
l'autorització  administrativa  de  l'estacionament  de  vehicles  de  tracció  mecànica  en  els 
espais municipals (ORA), en els termes que figura a l’expedient núm. 2741/2024 i que es 
recullen com a annex en aquest acord.

SEGON. Sotmetre aquesta modificació de l'Ordenança municipal a informació pública i 
audiència dels interessats, amb la publicació en el i al Butlletí Oficial de les Illes Balears 
tauler d'anuncis a la seu electrònica d'aquest Ajuntament pel termini de trenta dies perquè 
puguin presentar reclamacions o suggeriments, que seran resoltes per la Corporació, i a fi 
de donar audiència als ciutadans afectats i recaptar quantes aportacions addicionals puguin 
fer-se per altres persones o entitats. De no presentar-se reclamacions o suggeriments en 
l'esmentat termini, es considerarà aprovada definitivament sense necessitat d'acord exprés 
pel Ple.

TERCER. Recaptar directament l'opinió de les organitzacions o associacions reconegudes 
per llei que agrupin o representin a les persones els drets de les quals o interessos legítims 
es veiessin afectats per la norma i les finalitats de la qual guardin relació directa amb el seu 
objecte.

QUART. Facultar a Batle per subscriure i signar tota classe de documents relacionats amb
aquest assumpte.

Setè.- Expedient 2768/2024. Elecció del jutge de pau titular. 

La secretària exposa que el candidat ha de comptar amb el suport de majoria absoluta i que 
la proposta d’acord planteja una votació nominal a mà alçada. 

Demana la paraula el Sr. Joan Carles Simó de Més per Sóller i diu que un jutge de pau no 
ha de tenir  estudis de dret  però si que ha de tenir  un  tarannà especial  que implica una 
valoració personal i considera que la votació hauria de tenir aquesta concepció i aquesta 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

C
R

SM
JL

FG
Z5

YK
G

N
M

4P
ES

K6
M

FC
 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//s
ol

le
r.s

ed
el

ec
tro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 1
0 

de
 1

2 



subjectivitat i que per tant, hauria de ser una votació secreta exenta de la disciplina de partit. 
Demana que es faci la votació secreta.

El  Sr.  Darder  diu  que  han  mirat  les  propostes  d’altres  municipis  i  que  la  majoria  fan 
l’elecció a mà alçada. Per aquest motiu diu que l’equip de govern ha optat per l’elecció a 
mà alçada, que és una opció legal. 

El Sr. Simó diu que el fet que al 99 per cent dels altres municipis ho facin d’una manera 
determinada no és un argument per a què ells ho facin d’una manera distinta i que hi ha un 
vot personal per part dels regidors sense que això tengui que ser públic.

El Sr. Carlos Darder insisteix que amb un exercici de transparència ho han plantejat així i 
que no ho modificaran. 

La secretària explica com es durà a terme la votació. 

El candidat Jaume Casasnovas Sastre, obté 11 vots a favor (Partit Popular, Seny i Sentit i 
regidor no adscrit) 

El candidat Albert Tomàs Font, obté 4 vots a favor (Més per Sóller) 

La candidata Maria Loyola Reyes, no obté cap vot a favor.

La candidata Teresa Leyua Reye, no obté cap vot a favor.

Per tot l’abans assenyalat, la Corporació, per 11 vots a favor (majoria absoluta), ACORDA:

PRIMER. Elegir   Jaume Casasnovas Sastre,  amb NIF 78197685P, com a Jutge de Pau 
titular, qui compleix amb els requisits establerts en l'article 7 del Reglament 1/1995, dels 
Jutges de Pau.

SEGON. Donar trasllat  del present Acord a la Sala de Govern del Tribunal superior de 
Justícia de les Illes Balears per al seu nomenament, si s'escau. 

El Batle dóna l’enhorabona al jutge de pau. 

Vuitè.- Expedient 2771/2024. Elecció del jutge de pau substitut. 
 
Explica la secretària els dos candidats, que s’han presentat. Passats a votació:

El candidat José A. Morell González obté 17 vots a favor (unanimitat)
La candidata Maria Loyola Reyes, no obté cap vot a favor. 

La corporació, per unanimitat, ACORDA: 

PRIMER. Elegir al sr. José A. Morell González amb NIF42946826F, com a Jutge de Pau
substitut, qui compleix amb els requisits establerts en l'article 7 del Reglament 1/1995, dels
Jutges de Pau.
SEGON. Donar trasllat del present Acord a la Sala de Govern del Tribunal superior de
Justícia de les Illes Balears per al seu nomenament, si s'escau.
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Quan són les 13:42 hores, s’aixeca la sessió per part del Sr. Batle President, de la qual com 
a secretària estenc aquesta acta. 
 
Vist i plau                                                                                             La secretària 
El Batle President 

Miquel Nadal Vaquer                                                                     
Que es doni compliment al que s’ha acordat. 
Sóller,

El Batle                                                                                                 Davant meu 
                                                                                                              la secretària 

S’ha donat compte al Ple, a la sessió ordinària  de dia 11 de setembre de 2024 i s’aprova per 

La secretària

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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